
P R O T O K Ó Ł  Nr VII/2011 
z obrad X Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
 

Sesja odbywała się w dniu 29 czerwca 2011 roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie i trwała do godz. 14:10. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz.10:15 otworzył X Sesję Rady 
Gminy i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 13 radnych, co wobec składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
 
Nieobecni: Barbara Grzywacz i Wiesław Mika. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radny powiatu nowomiejskiego Wacław Jabłoński (lista załącznik nr 2) 
- Skarbnik Gminy Ewa  ŚpiŜewska 
- Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami, Ochrony 
Środowiska Marek Arentowicz 
- Pełnomocnik Wójta ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi Katarzyna Wałdowska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Komendant Gminny Ochotniczych StraŜy PoŜarnych Janusz Łupaczewski 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 
 
Porządek obrad:  
Otwarcie i stwierdzenie quorum 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VIII i IX Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym od 25 maja do 29 czerwca 
2011r. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 2010 
     a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, 

b) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu Gminy za 2010 r. 
c)  przedstawienie wniosku Komisji rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi, 
d)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium,  
e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy za 2010r.  
f)  podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budŜetu za 2010r.  

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2011.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na 

ławników.  
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10.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu konsultacji z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniŜek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin  zajęć dyrektorom, wicedyrektorom oraz 
nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkole, zasad zwalniania od 
obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych oraz  ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli zatrudnionych w podległych placówkach oświatowych, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i warunków wyłapywania bezdomnych zwierząt. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, a Gminą Miejską Nowe Miasto 
Lubawskie, Gminą Biskupiec, Gminą Grodziczno, Gminą Kurzętnik w sprawie 
zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielania bonifikaty oraz określenia warunków jej 
stosowania przy sprzedaŜy lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy Nowe 
Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 

15. Podjęcie apelu w sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii 
Europejskiej i wyrównania dopłat rolniczych dla Polski. 

16. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
17. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Sekretarzem obrad wybrano radnego Andrzeja Pieńczewskiego. 
 
Ad 3 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski poprosił sekretarza VIII Sesji o 
przedstawienie informacji o protokole.  
 
Radny Przemysław Kotewicz poinformował, Ŝe zapoznał się z protokołem z VIII Sesji. Treść 
protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z VIII Sesji. 
 
Ze względu na nieobecność Pana Wiesława Miki sekretarza obrad IX Sesji, przyjęcie 
protokołu odłoŜono na następną Sesję.  
 
Ad 4  
Przewodniczący Rady zaproponował następujące zmiany porządku obrad:  
- wykreślenie punktu 12 porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie zasad i warunków 
wyłapywania bezdomnych zwierząt dlatego, Ŝe Gmina nie otrzymała opinii z Towarzystwa 
Opieki nad Zwierzętami w sprawie uchwały.  
 
- oraz zmianę brzmienia pkt 15 zamiast „podjęcie uchwały w sprawie apelu ….,  „podjęcie 
apelu w sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i 
wyrównania dopłat rolniczych dla Polski. 



 3 

 
Innych zmian nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
Ad 5 
Wójt przedstawił informację o swojej działalności w okresie międzysesyjnym od 25 maja do 
29 czerwca 2011r.: 
 
- 26.05.2011 Wójt uczestniczył w posiedzeniu w sprawie organizacji X Gminnego Zjazdu 
Związku Ochotniczych StraŜy PoŜarnych RP. W posiedzeniu udział wzięli Komendant 
Gminny OSP oraz Prezes Zarządu Powiatowego Ochotniczych StraŜy PoŜarnych RP. 
- 27.05.2011 spotkał się z przedstawicielem firmy Termator. Tematem rozmów było 
uporządkowanie gospodarki cieplnej na terenie gminy;  
- 28.05.2011 uczestniczył w spotkaniu „osób wcześniej urodzonych” w Chroślu, 
- 30.05.2011 Wójt przeprowadził negocjacje z Burmistrzem Nowego Miasta Lubawskiego w 
sprawie wysokości opłat za ścieki odprowadzane z Mszanowa do oczyszczalni ścieków w 
Nowym Mieście Lubawskim.  
- 31.05.2011 uczestniczył w Sesji, na której kontynuowano sprawy niezakończone podczas 
posiedzenia w dniu 25.05.2011 r. Podjęto uchwałę w sprawie obwodnicy Nowego Miasta 
Lubawskiego oraz uchwałę określającą taryfy za wodę i ścieki.  
- 01.06.2011 podpisał umowę na konserwację oświetlenia ulicznego. W imieniu Energa 
Oświetlenie umowę parafował Pan Mirosław Kołpacki. W ramach zawartej umowy 
wynegocjował od firmy Energa wyposaŜenie sieci oświetlenia ulicznego w Jamielniku w 
sterowniki GSM. Nowe rozwiązania pozwolą pracownikowi urzędu zdalnie sterować czasem 
świecenia. 
W tym dniu Wójt uczestniczył takŜe w spotkaniu zorganizowanym przez Starostę 
Nowomiejskiego, podczas którego omówione zostały sprawy dotyczące organizacji doŜynek. 
Na spotkaniu poruszono kwestię zwiększenia udziału finansowego powiatu w kosztach 
organizacji doŜynek. Obecnie czekamy na odpowiedź. Ustalono wstępnie termin gminnych 
doŜynek na 11 września (w Bratianie), a doŜynek gminno-powiatowych na 18 września (w 
Wielkich Bałówkach - gmina Kurzętnik).  
Tego dnia Wójt spotkał się równieŜ z prezesem Polskiego Związku Wędkarskiego, omówiono 
następujące tematy: 

1.   zwrócił się z prośbą o przekazanie Gminie zarządu nad jeziorem w Kuligach. Prezes 
odpowiedział, Ŝe to jezioro jest prestiŜowe dla Nowomiejskiego Oddziału Polskiego 
Związku Wędkarskiego i poniesiono spore nakłady inwestycyjne na jego 
zagospodarowanie. W tej sytuacji przekazanie zarządu nad jeziorem gminie jest w 
jego opinii niemoŜliwe. W odpowiedzi na te argumenty Wójt wystąpił z wnioskiem o 
wprowadzenie 50% zniŜki za zakup karty dla mieszkańców Tylic. Wniosek zostanie 
rozpatrzony przez Zarząd Wojewódzki PZW.  

2.  Prezes PZW poprosił o uregulowanie kwestii własności drogi prowadzącej do jeziora 
Rubkowo w Gwiździnach. Kierownik Referatu M. Arentowicz oszacował, Ŝe koszty 
geodezyjne i notarialne wyniosą ok. 4 tys zł. Wójt odpowiedział Prezesowi, Ŝe 
aktualnie gmina nie posiada środków na realizację tego zadania.    

- 02.06.2011 spotkał się z Wójtem Gminy Lubawa - Tomaszem Ewertowskim. Rozmowa 
dotyczyła: finansowania oświaty, sytuacji w rolnictwie, warunków na jakich Gmina Lubawa 
będzie odprowadzała ścieki do oczyszczalni miejskiej;  
- 04.06.2011 reprezentował Gminę na zawodach CTIF MłodzieŜowych DruŜyn PoŜarniczych, 
które odbyły się na stadionie miejskim w Nowym Mieście Lubawskim. 
- 05.06.2011 uczestniczył we mszy świętej dziękczynnej mieszkańców Gminy Gąbin oraz 
spotkał się z miejscowymi władzami. Mieszkańcom tej Gminy po powodzi, która miała 



 4 

miejsce w 2010 roku społeczeństwo gminy Nowe Miasto Lubawskie przekazało zbiórkę 
Ŝywności oraz najpotrzebniejsze artykuły.  
Na początku czerwca obchodzone były Gminne Dni Rodziny w 15-stu miejscowościach 
naszej Gminy. Za organizację odpowiadał GOPS przy duŜym współudziale Rad Sołeckich, 
Ochotniczych StraŜy PoŜarnych, Kół Gospodyń Wiejskich, Szkół i Parafii. W spotkaniach z 
mieszkańcami uczestniczyli Wójt, Kierownik GOPS oraz pracownicy urzędu. 
- 06.06.2011 uczestniczył w spotkaniu z kanadyjską firmą LNG Energa w sprawie moŜliwości 
pozyskania z terenu Gminy Iława oraz północnej części Gminy Nowe Miasto Lubawskie gazu 
łupkowego (w okolicach miejscowości Bagno, Jamielnik, Lekarty). Na tym terenie firma ta 
uzyskała koncesję na prowadzenie badań sejsmicznych. LNG Energa planuje wykonanie 
odwiertów w celu przeprowadzenia badań mających wykazać, czy na naszych terenach 
znajduje się moŜliwy do wydobycia gaz łupkowy. Na obszarze tej koncesji planuje się dwa 
odwierty eksploatacyjne. Wójt będzie czynił starania, by jeden z tych odwiertów 
umiejscowiony był na terenie gminy NML, co byłoby szansą rozwoju gospodarczego dla 
Gminy. Planowany termin rozpoczęcia prac badawczych to 2013 rok. 
- 08.06.2011 w Urzędzie Marszałkowskim w Olsztynie, Wójt podpisał umowę na 
dofinansowanie projektu „Budowa kanalizacji sanitarnej tłoczno-grawitacyjnej z 
przepompowniami P1 i P2 oraz przyłączami we wsi Bratian”.  
- 09.06.2011 spotkał się z sołtysem wsi Tylice w sprawie nieprawidłowego funkcjonowania 
systemu wentylacyjnego w świetlicy wiejskiej.  
Tego dnia spotkał się równieŜ z Panem Leszkiem Lotek, właścicielem gospodarstwa po 
byłym PGR w miejscowości Bagno. Rozmowa dotyczyła ogrodzenia psującego estetykę wsi 
Bagno oraz zamiany gruntów. 
Tego samego dnia spotkał się takŜe z pracownicami kuchni Zespołu Szkół im. Rodu 
Działyńskich w Bratianie. Rozmowa dotyczyła wysokich kosztów ponoszonych przez gminę 
na działalność kuchni. Mając na względzie potrzebę oraz w celu ustalenia dalszych jej losów, 
przedstawił wstępną propozycję dotyczącą przekazania kuchni podmiotowi zewnętrznemu i 
zachęcił pracownice kuchni do załoŜenia działalności gospodarczej, 
- 10.06.2011  wspólnie z Burmistrzem Nowego Miasta Lubawskiego i Wójtem Gminy 
Kurzętnik uczestniczył w spotkaniu z Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad – Mirosławem Nicewiczem, na którym zapytano o powody opóźnień budowy 
obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. 
- 11.06.2011 uczestniczył w XIX Walnym Zebraniu Członków Stowarzyszenia Miast, Gmin i 
Powiatów Dorzecza Drwęcy, na którym: zaprezentowano projekt Life+, który realizuje 
Fundacja Zielone Płuca Polski. W ramach tego projektu w obszarze gminy NML zostaną 
przeprowadzone dwie inwestycje – budowa przeprawy dla zwierząt oraz przystani kajakowej, 
- 13.06.2011 Wójt brał udział w spotkaniu Związku Gmin Ziemi Nowomiejskiej podczas 
którego omówiono między innymi temat bezdomnych zwierząt.  
- 15 – 16.06.2011 uczestniczył w konferencji „Przyszłość finansów samorządów 
terytorialnych - dochody, inwestycje, dług”. W konferencji udział wzięli Minister Finansów, 
Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego, Prezydent Miasta Krakowa, Sekretarze 
Stanu z Kancelarii Prezydenta, Wiceminister Ochrony Środowiska. 
- 17.06.2011 uczestniczył w posiedzeniu Rady Wierzycieli w postępowaniu upadłościowym 
"HUMDREX-u". Podjęto następujące decyzje: obniŜono cenę sprzedaŜy zakładu 
produkcyjnego połoŜonego w Iławie, zezwolono syndykowi na sprzedaŜ z wolnej ręki zakładu 
połoŜonego w Iławie i Mszanowie. 
W tym dniu uczestniczył równieŜ w spotkaniu z przodownikami nauki. 
- 18.06.2011 uczestniczył w Jubileuszowym X Zjeździe ZG ZOSP RP, który odbył się w 
Tylicach. Wybrano nowe władze w następującym składzie: Prezes – Tomasz Waruszewski, 
Wiceprezes – Roman Trąpczyński oraz pozostali.   
- 20.06.2011 spotkał się z przedstawicielami firmy Termator by podjąć działania 
porządkujące gospodarkę cieplną w gminie. 
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RównieŜ tego dnia uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rolnictwa. Na posiedzeniu 
zdecydowano o konieczności wystąpienia do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego w sprawie 
orzeczenia o klęsce suszy. Zaopiniowano projekt apelu w sprawie poprawy warunków 
bezpośrednich dopłat dla rolników, tak by zostały zrównane z wysokością dopłat innych 
państw UE oraz omówiono sprawę nieuczciwych praktyk skupu trzody chlewnej na terenie 
gminy. Zaopiniowano projekt uchwały w sprawie bonifikaty na wykup mieszkań komunalnych. 
Tego dnia Wójt uczestniczył takŜe w spotkaniu edukacyjno-integracyjnym w ramach realizacji 
projektu systemowego „Od bierności do aktywności”. 
- 21.06.2011 brał udział w III Zgromadzeniu Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego 
„Czyste Środowisko", na którym zatwierdzono sprawozdanie finansowe za 2010 rok oraz 
udzielono absolutorium Zarządowi Związku Gmin. 
W tym dniu uczestniczył takŜe w konkursie poetyckim o Pióro Wójta zorganizowanym przez 
pracowników Biblioteki w Gwiździnach. 
W tym dniu spotkał się z przedstawicielami Wspólnot Mieszkaniowych w Mszanowie w 
sprawie posezonowego rozliczenia kosztów ogrzewania i naliczonych dopłat. Na spotkaniu 
ustalono, iŜ zostanie powołany zespół do spraw weryfikacji zasadności naliczenia dopłat za 
ogrzewanie. Spotkanie zespołu odbędzie się w pierwszej dekadzie lipca. 
- 22.06.2011 uczestniczył w spotkaniu z Wiceministrem Rolnictwa – Kazimierzem Plocke na 
temat „Wspólnej polityki rolnej”. Wiceminister zaprezentował ogólną sytuację w rolnictwie. 
Tematem obrad była równieŜ współpraca z Agencją Nieruchomości Rolnych, warunki oraz 
zasady wykupu nieruchomości i gruntów rolnych z zasobów ANR. Podczas spotkania 
Wiceminister nadał odznaki honorowe „ZasłuŜony dla Rolnictwa” dla dwóch rolników z Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie – Pana Kazimierza Giziewskiego z Bratiana oraz Pana Szymona 
Bartkowskiego z Nawry.  
- 26.06.2011 brał udział w zakończeniu niedzielnej Ligii Piłkarskiej na boisku Orlik w Bratianie 
oraz w uroczystym otwarciu nowej sceny umiejscowionej w sąsiedztwie Orlika. 
- 27.06.2011 wspólnie z Panią Kierownik GOPS uczestniczył w spotkaniu Klubu Integracji 
Społecznej w Ostródzie, na którym poruszono między innymi sprawę zakładania spółdzielni 
socjalnych. 
W tym dniu przewodniczył obradom Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Nowomiejskich. 
TakŜe w tym dniu uczestniczył w spotkaniach z mieszkańcami Bratiana i Gwiździn, na 
których zaprezentowano system selektywnej zbiórki odpadów „u źródła”. 
- 28.06.2011 spotkał się z Panem Tomaszem Morenc, któremu zostało zlecone wykonanie 
projektu budowlanego świetlicy w Nawrze. 
Tego dnia uczestniczył w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia, na którym 
potwierdzono informację, Ŝe Urząd Pracy nie posiada Ŝadnych środków na preferencyjne 
formy zatrudnienia. Sytuacja moŜe ulec zmianie za sprawą zbliŜających się wyborów oraz w 
przypadku,  gdy zostanie rozdysponowana rezerwa budŜetowa państwa. 
W tym dniu uczestniczył równieŜ w spotkaniu Gminnego Zarządu LZS. Tematem obrad były 
przygotowania do nowego sezonu piłkarskiego. Omówiono sytuację finansową na drugą 
połowę roku.  
W tym dniu uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami Mszanowa, na których 
zaprezentowano system selektywnej zbiórki odpadów „u źródła”. 
- 29.06.2011:  
ZłoŜone zostały wnioski o dofinansowanie projektów ze środków Unii Europejskiej. Wszystkie 
projekty, które składaliśmy do Lokalnej Grupy Działania Ziemia Lubawska („Przebudowa 
świetlicy wiejskiej w Nowym Dworze”; Rozwój inicjatyw społecznych poprzez stworzenie koła 
szachistów i miłośników gier planszowych w Nawrze”; „Rozwój infrastruktury sportowo 
rekreacyjnej w miejscowości Bagno poprzez modernizację boiska sportowego”; „Rozwój bazy 
turystycznej gminy poprzez budowę przystani kajakowej w Mszanowie”; „Remont pokrycia 
dachowego w świetlicy wiejskiej w Pustkach”), zostały pozytywnie rozpatrzone i 
rekomendowane do udzielenia wsparcia. Jedynie projekt dotyczący wymiany pokrycia 
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dachowego świetlicy w Pustkach, na który uzyskano zgodę konserwatora zabytków, został 
wpisany na listę rezerwową. 
 
W związku z podjęciem na ostatniej Sesji uchwały dotyczącej apelu w sprawie obwodnicy 
Nowego Miasta Lubawskiego Wójt poinformował, Ŝe wystąpił do GDDKiA, 
parlamentarzystów, przedstawicieli władz powiatowych i wojewódzkich oraz mediów z 
wnioskiem o rozpropagowanie akcji dotyczącej budowy obwodnicy Nowego Miasta 
Lubawskiego. Dnia 10.06.2011 Wójt spotkał się z osobą, która wniosła protest do decyzji 
środowiskowej, przeciwko budowie obwodnicy, jednak nie udało się nakłonić jej do wycofania 
protestu. W chwili obecnej otrzymujemy odpowiedzi od parlamentarzystów, którzy informują 
nas o podejmowanych działaniach i czekamy na wydanie decyzji przez Generalnego 
Dyrektora Ochrony Środowiska, której spodziewamy się do 15 lipca. W przypadku wydania 
pozytywnej decyzji będzie jeszcze szansa na budowę obwodnicy w bieŜącym okresie 
budŜetowania unijnego. W przypadku negatywnej decyzji wspólnie z Burmistrzem NML 
planujemy wyjazd do Warszawy w celu spotkania z Generalnym Dyrektorem Ochrony 
Środowiska. 
Otrzymaliśmy odpowiedź z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad dotyczącą 
włączenia terenu w części miejscowości Łąki Bratiańskie do drogi krajowej nr 15. Przyczyną 
odmowy była zbyt bliska odległość od pozostałych skrzyŜowań. (02.06.2011) 
Na wniosek Sołtysa i Rady Sołeckiej wsi Nowy Dwór Wójt wystąpił do Firmy ENERGA – 
OPERATOR SA z prośbą o zmianę podwójnego słupa energetycznego na skrzyŜowaniu 
dróg powiatowych w Nowym Dworze Bratiańskim. 
Na wniosek mieszkańców zgłoszony podczas zebrań wiejskich w Nowym Dworze i 
Lekartach, Wójt uzyskał decyzje w sprawie usunięcia nieprawidłowości budynków: 

1)  gospodarczego usytuowanego na działce nr 99/5 w Nowym Dworze Bratiańskim, 
poprzez wykonanie dachu nad budynkiem oraz podparcie stropu Ŝelbetowego w 
pomieszczeniu uŜytkowanym jako garaŜ,  

2) gospodarczych w Nowym Dworze Bratiańskim dz. 37/2. Wszczęcie poprzez 
rozbiórkę obiektów o konstrukcji drewnianej i usunięcie nieprawidłowości poprzez 
odbudowę dachu nad budynkiem gospodarczym, naprawę ścian zewnętrznych i 
wewnętrznych. 

Wszczęto postępowanie administracyjne w sprawie złego stanu technicznego obiektu 
połoŜonego w Lekartach dz. 161. 
 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał następujące zarządzenia: 
- 26.05.2011r. w sprawie zmiany Regulaminu wynagradzania pracowników Urzędu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, 
- 27.05.2011r. w sprawie powołania Pełnomocnika ds. realizacji zadań związanych z 
przeciwdziałaniem narkomanii i powołania Zespołu Koordynującego Gminny Program 
Przeciwdziałania Narkomanii, 
- 27.05.2011r. w sprawie powołania Komisji konkursowej do opiniowania ofert na realizację 
zadań publicznych, 
- 27.05.2011r. w sprawie upowaŜnienia Pani  Ewy Raszyńskiej - pracownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania  w sprawie 
świadczeń z funduszu alimentacyjnego, a takŜe do wydawania decyzji  administracyjnych w 
tej  sprawie, 
- 27.05.2011r. w sprawie upowaŜnienia Pani Wiolety Wiechowskiej - pracownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania  w sprawie 
świadczeń z funduszu alimentacyjnego, 
- 27.05.2011r. w sprawie upowaŜnienia Pani  Ewy Raszyńskiej - pracownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania  wobec dłuŜników 
alimentacyjnych 
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- 27.05.2011r. w sprawie upowaŜnienia Pani  Wiolety Wiechowskiej - pracownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania  wobec dłuŜników 
alimentacyjnych, 
- 1.06.2011r. w sprawie Regulaminu uŜytkowania samochodów słuŜbowych oraz 
samochodów prywatnych do celów słuŜbowych w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
z/s w Mszanowie, 
- 6.06.2011r. w sprawie wyboru podmiotu, któremu zostanie zlecona realizacja zadania 
publicznego w zakresie kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego, 
- 17.06.2011r. w sprawie zmiany budŜetu  na rok 2011, 
- 17.06.2011r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu uchwały w sprawie określenia 
warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie  
- 20.06.2011r. w sprawie powołania składu Gminnego Zespołu d/s Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie przy Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w  Mszanowie,  
- 20.06.2011r. w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego 
Centrum Kultury Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie za rok 2010, 
- 27.06.2011r. w sprawie powołania komisji egzaminacyjnych dla nauczyciela 
ubiegającego się o awans zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego. 
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski: 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski zapytał w jakim celu Gmina zamierza przejąć 
jezioro Kuligi. Byłoby to niekorzystne dla wędkarzy, musieliby wnosić podwójną opłatę do 
Związku Wędkarskiego i do Gminy. 
 
Radny Stefan Ławicki wnioskował o postawienie znaku drogowego w Bratianie na końcu ul. 
Kościelnej dalej ta ulica biegnie w kierunku Kaczku. Na skrzyŜowaniu nie ma Ŝadnego znaku, 
ostatnio była tam stłuczka i policja teŜ miała problem z rozstrzygnięciem, która droga jest 
podporządkowana. Dotychczas nie było tego problemu dlatego, Ŝe ulica prowadząca na 
boisko Orlik nie była utwardzona. 
 
Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o postawienie znaku ograniczenia prędkości w 
Radomnie przy kościele na łuku drogi na Tabory. Jest niebezpiecznie. 
 
Radna Mirosława Granica prosiła szczegóły rozmów dotyczących oczyszczalni tłoczno-
grawitacyjnej w Bratianie.   
Ponadto radna zapytała jaki jest wynik rozmów z Panem Lotek – właścicielem Gospodarstwa 
w Bagnie, czy słup rzeczywiście zginął.  
Wójt w sprawozdaniu wspomniał w świetlicy w Nawrze, zapytała czy będzie nowa świetlica. 
JeŜeli tak, to naleŜałoby pomyśleć takŜe o świetlicy w Bagnie.  
 
Radny Michał Szwechowicz wnioskował o postawienie znaku ograniczenia prędkości na ul. 
OkręŜnej w Bratianie oraz wnioskował o częstsze patrole policji na ulicy k/Orlika. Droga 
została utwardzona i urządzane są wyścigi.  
 
Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o postawienie znaku ograniczenia prędkości do 40 
km/h na drodze krajowej na odcinku od skrzyŜowania, bo wcześniej jest ograniczenie do 70 
km/h. 
 
Sołtys Ireneusz Dąbrowski wnioskował o postawienie znaku „zakaz zatrzymywania” w 
Gwiździnach wzdłuŜ bloków. parkujące pojazdy uniemoŜliwiają przejazd pojazdów duŜych 
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np. Ŝniwnych.  
 
Sołtys Zygfryd Kurnikowski wnioskował o zmianę nazwy na tablicy miejscowości z „Nowy 
Dwór” na „Nowy Dwór Bratiański”, taka jest właściwa nazwa miejscowości. Jest to istotne 
zwłaszcza dla osób spoza terenu. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski przypomniał o wniosku zgłoszonym na poprzedniej Sesji o 
zbieranie kamieni. Zapytał o projekt na budowę drogi Nawra – Ustronie. Według odpowiedzi 
z Sesji z lutego, projekt miał być gotowy 30 czerwca.  
Na ostatnim posiedzeniu Komisji Rolnictwa podjęta została decyzja o wystąpieniu z 
wnioskiem o ogłoszenie klęski suszy, prosił o szybsze nadanie biegu tej sprawy.  
 
Radna BoŜena Hoppe zapytała, czy były prowadzone rozmowy w sprawie porozumienia 
pomiędzy Gminą Nowe Miasto Lubawskie, a Gminą Kurzętnik w sprawie budowy drogi 
Gwiździny - Krzemieniewo.  
 
Sołtys Melania Sarnowska-Dembek zgłosiła, Ŝe w Pacółtowie jest niesprawne i niewidoczne 
lustro. Zgłosiła konieczność przycięcia bzu na prywatnej posesji w Pacółtowie przy drodze 
wojewódzkiej, za figurą. 
 
Sołtys Roman Jadanowski zgłosił, Ŝe po ułoŜeniu światłowodu w Radomnie w dwóch 
miejscach uszkodzony został chodnik, firma uszkodziła równieŜ siatkę ogrodzeniową przy 
remizie.  
Pan sołtys zgłosił równieŜ potrzebę obcięcia gałęzi przy moście na Drwęcy w Mszanowie, bo 
zasłaniają widoczność.  
Ponadto zgłosił, Ŝe z łazienki w świetlicy w Chroślu wydobywa się nieprzyjemny zapach.  
 
Sołtys Edyta Gorzka wnioskowała o przeprowadzenie przeglądu sprzętu na placu zabaw w 
Bagnie.  
 
Sołtys Marek Miecznikowski w sprawie zapachu w świetlicy w Chroślu dodał, Ŝe był to 
przypadek spowodowany chyba ciśnieniem, bo nigdy wcześniej  to się nie zdarzyło. 
Wykonawca sprawdzał, dokonał drobnej naprawy, wszystko jest w porządku. To jest trudne 
do wykonania. Nie chce wykonywać napraw, bo ma problemy z Gminą, nie otrzymał całości 
zapłaty za wykonaną pracę.  
Poinformował, Ŝe w Chroślu teŜ są szkody po ułoŜeniu światłowodu, ale są juŜ zgłoszone.  
Zapytał jakie ma zająć stanowisko w sprawie wynajmu świetlicy firmie, która oferuje pomoc w 
uzyskaniu odszkodowania za słupy energetyczne usytuowane na polach. Chcą, aby sołtys 
zwołał zebranie w tej sprawie.  
 
Radny Zdzisław DomŜalski zgłosił konieczność udroŜnienia przepustu, który jest zapchany 
ziemią, w Gwiździnach przy baraku. Podczas opadów woda spływa do prywatnego szamba. 
Ponadto zgłosił, Ŝe w Gwiździnach naprzeciw boiska jest 1,30 ha gruntów gminnych, które są 
uŜytkowane, ale dzierŜawca nie płaci podatków z tego tytułu. Sprawa była zgłoszona na 
Komisji Rolnictwa. 
 
 
Ad 7 
Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 2010 stanowi 
załącznik nr 4. 
 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu 
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Wobec tego, Ŝe sprawozdanie z wykonania budŜetu było przedmiotem obrad Komisji 
wspólnych Rady Gminy, Przewodniczący odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Olsztynie o przedłoŜonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie za rok 2010. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5. 
      

b) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu Gminy za 2010 r. 
Opinię Komisji odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani BoŜena Hoppe. 
Opinia stanowi załącznik nr 6. 
 

c)  przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi, 
Wniosek  odczytała Przewodnicząca Komisji Pani BoŜena Hoppe. 
Opinia stanowi załącznik nr 7. 
 

d)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium.  
Opinię odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
Opinia stanowi załącznik nr 8. 
 

e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy za 2010r.  
Radny Roman Brzeski stwierdził, Ŝe będąc radnym od 1990 roku, po raz pierwszy zaistniała 
sytuacja, Ŝe absolutorium otrzymuje Wójt, który nie wykonywał budŜetu w 2010 roku. Wyraził 
wątpliwość, czy to rzeczywiście jest dobrze. Zdaniem radnego otrzymanie kredytu w 
wysokości 6 mln zł. w jednym roku chyba graniczy z cudem. Były ciała doradcze, Rada 
Gminy, Przewodniczący  Rady. Gmina w 3 bankach zaciągnęła kredyty i Ŝaden bank nie 
zatroszczył się jak bogata jest ta Gmina, jak w następnej kadencji ma gospodarzyć nowy 
Wójt i Rada.   
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, Ŝe dzisiaj dyskutujemy tylko nad wykonaniem tego 
budŜetu, nie mieliśmy wpływu na jego uchwalenie.  
 
W dyskusji nikt więcej głosu nie zabrał. 
    

f)  podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budŜetu za 2010r.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy 10 głosami „za”, nie było g łosów przeciwnych i przy 3 
głosach wstrzymuj ących si ę podj ęła uchwał ę Nr X/41/2011 w sprawie rozpatrzenia i 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Nowe M iasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud Ŝetu za 2010r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9. 

 
g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr X/42/2011 w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10. 
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Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2011.  
Zmiany przedstawiła Skarbnik Gminy: 
załącznik nr 1 – dochody: 
- 129.369 zł. – dotacja z Urzędu Marszałkowskiego na budowę kanalizacji w Mszanowie i 
wodociągu w Lekartach. Planowany dochód na ten cel w kwocie 872.620,85 zł. był równy 
kredytowi na prefinansowanie, który Gmina zaciągnęła w Banku Gospodarstwa Krajowego. 
W sumie na to zadanie Gmina otrzyma z Unii Europejskiej 1.001.989,85 zł., z tego kwota 
872.620,85 zł. zostanie przekazana do Banku Gospodarstwa Krajowego, natomiast Gmina 
otrzyma 129.369 zł.  
- zwiększenie o 145 zł.  wpływów z tytułu przekształcenia prawa wieczystego uŜytkowania   w 
prawo własności, 
- dział 750 – zwiększenie o 12 tys. zł. z tytułu spadków i darowizn z przeznaczeniem na 
remont drogi Pustki - Chrośle,  
- w dziale 85295 – dotacja z Powiatowego Urzędu Pracy na prace społecznie-uŜyteczne  
realizowane w GOPS – 14 tys. zł.  
- dział 85395 – dotacja z Unii Europejskiej na kontynuację działalności MłodzieŜowego Klubu 
Integracji Społecznej 130.032,34 zł. oraz z Urzędu Wojewódzkiego 6.884,09 zł.  
- zwiększenie kwoty refinansowania kredytu na budowę boiska Orlik o 67.103,37 zł.   
załącznik nr 2: 
- w dziale rolnictwo – zakup pozostałych usług  zwiększenie o 2.400 zł. na energię 
elektryczną zuŜytą na nowo wybudowanej sieci kanalizacyjnej w Mszanowie, 
- drogi - zwiększenie o 12 tys. zł. z darowizny i 18 tys. zł. z dochodów, które dodatkowo 
otrzyma Gmina.  
- paragraf 6050 zwiększenie o 5 tys. zł. na opracowanie projektu budowy dróg w Mszanowie, 
- dział – turystyka, są to wydatki związane z złoŜeniem projektów. Wójt omówił je w 
sprawozdaniu.  W bieŜącym roku zaplanowano tylko 30 zł. Pozostałe wydatki są określone w 
załączniku nr 4 do uchwały. 
- dział 700 przesunięcie z paragrafu 4270 – zakup usług remontowych na paragraf 4210 – 10 
tys. zł. (zakup oleju opalowego do budynku mieszkalnego w Gwiździnach).  
- w radzie gminy zwiększenie o 22.510 zł. oraz n zakup pozostałych usług 2 tys. zł.  
- Urząd Gminy – dotacja dla samorządu województwa związana z realizacją porozumienia 
dotyczącego informatyzacji – 1.260 zł.  
- zakup materiałów i wyposaŜenia zwiększenie o 20.094 zł. na zakup mebli do ewidencji 
ludności - 3.460 zł. krzesła – 1.900 zł., telewizora– 2.950 zł. Ponadto zwiększyły się koszty 
zakupu paliwa do samochodów słuŜbowych, koszty związane z zakupem artykułów 
spoŜywczych dla interesantów. Te wydatki nie były planowane w budŜecie. 
- zmniejszenie o 10 tys. zł. w dziale zakup energii elektrycznej i ogrzewania, 
- opłata za sieć telefoniczną stacjonarną i komórkową zmniejszenie w sumie o 6 tys. zł.   
- pozostała działalność zwiększenie o 1 tys. zł. na zakup materiałów i wyposaŜenia oraz 
zakup pozostałych usług zwiększenie o 2 tys. zł.  
- ochotnicze straŜe poŜarne: zwiększenie o 41.250 zł. w załączniku widoczne jest 38.250 zł., 
ale zdjęto 3 tys. zł. przeznaczone na organizację wypoczynku letniego dla młodzieŜowych 
grup, nie napisano projektu i zadanie nie będzie realizowane. 
- zwiększenie o 2.250 zł. na ekwiwalenty za wyjazdy straŜaków do zdarzeń  
- zakup materiałów i wyposaŜenia zwiększono o 19 tys. zł.  
- zwiększenie na zakup energii o 10 tys. zł.   
- zakup pozostałych usług zwiększono o 10 tys. zł.  
Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe bardzo duŜe zaangaŜowanie wydatków w OSP spowodowało 
konieczność zwiększenia środków w tym dziale. 
- obsługa długu publicznego zwiększenie o 80 tys. zł., z przeznaczeniem na odsetki od 
kredytów w rachunku, z którego Gmina korzysta w miesiącu w kwocie około 1 mln zł. Nie 
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były przewidziane w budŜecie.  
- niewielkie zmiany w pozostałych działach w GOPS, 
- dział 853 – uwzględniono dotację na MKIS, 
- dział 900 – gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zmniejszenie o 5 tys. zł. na 
zakup materiałów i wyposaŜenia, a zwiększenie o tę kwotę na zakup pozostałych usług 
(wywóz opakowań i śmieci). 
- dział 921 kultura – utworzono paragraf 4279 związany z projektem unijnym remont świetlicy 
w Nowym Dworze i remont dachu na świetlicy w Nawrze. 
- obiekty sportowe: paragraf 6059 – dotyczy dwóch projektów – budowa boiska 
wielofunkcyjnego w Jamielniku i boiska w Bagnie, kwota 13.530 na opracowanie projektu i 
opłatę geodezyjną.  
w załączniku nr  3 uwzględniono wydatki inwestycyjne wieloletnie związane z 
przygotowanymi projektami. 
- w załączniku nr 3a dodana została 1 pozycja - projekt budowy dróg w Mszanowie,  
- w załączeniu nr 4 – uwzględniono projekty unijne wymienione pod pozycją 1.2, 1.3, 1.4, 1.5.   
- w załączniku nr 5 wykreślono 5 tys. zł. przewidziane na szkolenie młodzieŜowych grup 
straŜackich. 
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał o zadanie inwestycyjne – zakup komputera 11 tys. zł. 
co to za komputer za taka cenę.   
 
Skarbnik odpowiedziała, Ŝe to był laptop dla Pana Wójta i Pani Sekretarz.  
 
Radna Halina Sieńska zapytała o zakup krzesła za 1.900 zł.  
 
Skarbnik odpowiedziała, Ŝe zostało zakupione nowe krzesło do gabinetu Pana Wójta.  
 
Pani Tuchalska wyjaśniła, Ŝe dotacja, którą otrzymał GOPS dotyczy projektu systemowego 
„Od bierności do aktywności”, a nie działalność MKIS, jak poinformowała Pani Skarbnik.  
 
Radny Zdzisław DomŜalski zapytał o zwiększenie wydatków w Radzie Gminy. 
 
Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski prosił o wyjaśnienie inwestycji w Nawrze i Nowym Dworze.  
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe dokładnie wydatki te opisane są w załączniku nr 4 do 
uchwały. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr X/43/2011 zmieniaj ącą 
uchwał ę nr IV/15/11 z dnia 12 stycznia 2011r. w sprawie uc hwalenia bud Ŝetu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na 2011 r.  
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.  
 
Po przerwie wznowił obrady. 
 
 
Ad 9 
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Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników.  
 
Projekt omówiła Pani ElŜbieta Umińska.  
 
Przewodniczący Rady zgłosił Panią Mirosławę Granicę na przewodniczącą, Pana Zdzisława 
DomŜalskiego i Pana Andrzeja Pieńczewskiego do składu w/w zespołu. 
 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr X/44/2011 w sprawie 
powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na ła wników.  
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu konsultacji z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego. 
 
Projekt omówiła Pani Katarzyna Wałdowska.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr X/45/2011 w sprawie 
przyj ęcia Regulaminu konsultacji z organizacjami pozarz ądowymi oraz podmiotami 
prowadz ącymi działalno ść poŜytku publicznego.  
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniŜek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin  zajęć dyrektorom, wicedyrektorom oraz nauczycielom 
pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkole, zasad zwalniania od obowiązku realizacji 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych oraz  ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli zatrudnionych w podległych placówkach oświatowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Projekt omówiła Pani Krystyna Danielewska. Uchwała zmienia się w porównaniu do 
dotychczas obowiązującej zapisem w § 5, dotyczy wysokości pensum dla nauczycieli nie 
dydaktycznych jak: psychologa, logopedy, pedagoga szkolnego, nauczyciela 
wspomagającego w klasach integracyjnych, nauczyciela prowadzącego gimnastykę 
korekcyjną oraz dla nauczycieli grup łączonych 5 i 6-latków. Wysokości pensum dla tych 
nauczycieli nie określa Karta Nauczyciela.  
 
Radny Roman Brzeski zapytał czy ta ilość godzin jest wystarczająca dla dzieci. 
 
Odpowiedziała Pani Dyrektor, Ŝe tak. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
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W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr X/46/2011 w sprawie  
w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obni Ŝek tygodniowego obowi ązkowego 
wymiaru godzin  zaj ęć dyrektorom, wicedyrektorom oraz nauczycielom pełni ącym inne 
stanowiska kierownicze w szkole, zasad zwalniania o d obowi ązku realizacji 
tygodniowego obowi ązkowego wymiaru godzin zaj ęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opieku ńczych oraz  ustalenia tygodniowego obowi ązkowego wymiaru godzin zaj ęć 
nauczycieli zatrudnionych w podległych placówkach o światowych, dla których 
organem prowadz ącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
Ad 12 
wykreślony 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 
Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, a Gminą Miejską Nowe Miasto Lubawskie, Gminą 
Biskupiec, Gminą Grodziczno, Gminą Kurzętnik w sprawie zapewnienia opieki bezdomnym 
zwierzętom oraz ich wyłapywania. 
 
Pan Marek Arentowicz wyjaśnił, Ŝe uchwała umoŜliwi Wójtowi podjęcie współpracy z innymi 
gminami w zakresie wspólnego rozwiązywania problemów z bezdomnymi zwierzętami.  
Poinformował, Ŝe miała być podjęta uchwała w sprawie zasad i warunków wyłapywania 
bezdomnych zwierząt, ale brak opinii Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami uniemoŜliwia jej 
podjęcie. 
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe porozumienie, które zostanie zawarte będzie umoŜliwiało uŜycie broni 
Palmera w celu chwilowego usypiania zwierząt na czas transportu. Koszt będzie wynosił 
około 200 zł. za jednorazowe uŜycie broni.  
 
Radna Halina Sieńska zapytała jaki jest koszt umieszczenia psa w schronisku. 
 
Pan Arentowicz odpowiedział, Ŝe gmina zamierza zawrzeć umowę ze schroniskiem, w 
przeciwnym wypadku nie przyjmą psa. Koszty będą  negocjowane. 
 
Radny Andrzej Pieńczewski zapytał o znakowanie psów chipami.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe zadanie moŜe zostać zaplanowane na rok 2012.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr X/47/2011 w sprawie  
wyra Ŝenia zgody na zawarcie porozumienia pomi ędzy Gmin ą Nowe Miasto Lubawskie 
z/s w Mszanowie, a Gmin ą Miejsk ą Nowe Miasto Lubawskie, Gmin ą Biskupiec, Gmin ą 
Grodziczno, Gmin ą Kurzętnik w sprawie zapewnienia opieki bezdomnym zwierz ętom 
oraz ich wyłapywania. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
Ad 14 
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Podjęcie uchwały w sprawie udzielania bonifikaty oraz określenia warunków jej stosowania 
przy sprzedaŜy lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy Nowe Miasto Lubawskie 
z/s w Mszanowie. 
 
Pan Marek Arentowicz poinformował, Ŝe aktualnie obowiązująca od 1997 roku uchwała jest 
mniej korzystna dla najemców, obecnie proponuje się 90% bonifikatę, co na pewno zachęci 
ich do kupna lokali na własność. 
 
Radna Mirosława Granica zapytała, czy gmina przewiduje pozostawienie w dyspozycji lokalu 
na wypadek poŜaru lub innej klęski.  
 
Wójt poinformował, Ŝe Gmina posiada około 50 lokali mieszkalnych, remontowane są z 
budŜetu Gminy, a czynsz jest niewysoki. Zazwyczaj jest tak, Ŝe mieszkania te przechodzą z 
pokolenia na pokolenie i Gmina nigdy nie będzie w pełni dysponować tym lokalem. Liczymy, 
Ŝe ta bonifikata zmobilizuje najemców do wykupu mieszkań. Celem nie jest maksymalizacja 
dochodów ze sprzedaŜy tego mienia, ale nie ponosić kosztów remontu. 
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał, czy w tej sytuacji będzie informacja dla najemców. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe Pan Arentowicz będzie odpowiedzialny za poziom wyprzedaŜy 
mieszkań. Obecnie sytuacja jest zła, nie sprzedajemy ani działek budowlanych, ani 
mieszkań. Wpływy ze sprzedaŜy są znikome i to trzeba poprawić.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał, co w sytuacji, kiedy w budynku wielorodzinnym nie 
zostaną wykupione wszystkie mieszkania.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe nie ma sposobu, aby zmusić do kupna, ale będziemy starali się 
zachęcać i ta uchwała ma w tym pomóc. Nigdy nie będzie tak, Ŝe całe mienie zostanie 
sprzedane. Na pewno nie będzie sprzedane mieszkanie, które wynajmuje osoba samotna, 
do daje to szansę odzyskania lokalu właśnie dla własnych potrzeb, bo Gmina musi zapewnić 
mieszkanie ludziom w nagłej i pilnej potrzebie. 
 
Pan Marek Arentowicz wyjaśnił, Ŝe jeŜeli nie wszystkie lokale w budynku wielorodzinnym 
zostaną sprzedane, koszty dzieli się proporcjonalnie do udziału we współwłasności.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski zapytał jakie dochody z tego tytułu moŜe 
Gmina osiągnąć.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe wartość tych lokali oszacuje biegły, nie będą to wysokie dochody. 
 
Radny Stefan Ławicki zapytał o wysokość czynszu. 
 
Odpowiedzi udzielił pan Arentowicz.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe w § 3 pkt 5 uchwały część zdania jest zbędna: „tracą 
prawo do nabycia własności lokalu z bonifikatą, ale…”.  Punkt 4 mówi, Ŝe ponosi koszty jeŜeli 
nie zgłosi się.   
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie, kto jest za tym, aby pkt 5 otrzymał brzmienie: 
„Osoby, które nie stawiły się do podpisania aktu notarialnego bez usprawiedliwienia mogą 
ponownie zwrócić się o nabycie lokalu z bonifikatą, wówczas przepisy uchwały stosuje się 
odpowiednio.” 
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W głosowaniu radni jednomyślnie zdecydowali, aby § 3 pkt 5 otrzymał brzmienie jak wyŜej. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr X/48/2011 w sprawie  
udzielania bonifikaty oraz okre ślenia warunków jej stosowania przy sprzeda Ŝy lokali 
mieszkalnych stanowi ących własno ść gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
Ad 15 
Podjęcie apelu w sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii 
Europejskiej i wyrównania dopłat rolniczych dla Polski. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść apelu.  
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe pismo w sprawie podjęcia uchwały przysłał do Przewodniczącego Rady 
Prezes Prawa i Sprawiedliwości. Ten wniosek pozytywnie zaopiniowała Komisja Rolnictwa. 
Stwierdził, Ŝe będzie wspierać wszystkie działania na rzecz poprawy sytuacji rolników. Na 
spotkaniu w Działdowie, Wiceminister Rolnictwa poinformował, Ŝe Polska będzie zabiegała o 
wyrównanie dopłat, ale Ŝe będzie to trudne.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie treść apelu. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła w/w dokument. 
Apel stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
 
 
Ad 16 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Wójt uzupełnił odpowiedzi na wnioski i zapytania złoŜone na Sesji w dniu 25 maja 2011r.: 
 
- Radnemu Stefanowi Ławickiego odpowiedział, Ŝe  wystosował pisemny wniosek do 
Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych  w Ostródzie, by odpowiednio zagospodarowano i 
uporządkowano zaniedbany odcinek rzeki Wel usytuowany w samym centrum wsi tj. zakole 
nad rzeką Wel w Bratianie, przy wjeździe do szkoły.  
Radny wnioskował takŜe o ścięcie topoli znajdującej się na posesji po byłej mleczarni w 
Bratianie, sąsiadującej z chodnikiem. Właścicielem posesji jest osoba fizyczna zamieszkała 
w Gminie Lubawa. Właściciel otrzymał w dniu 31.05.2011r. zgodę na wycięcie drzewa. W 
dniu 28 czerwca br. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska przeprowadził rozmowę 
telefoniczną z rodziną właściciela ponaglając by podjęto niezwłoczne działania w celu 
likwidacji zagroŜenia. Jeśli ta interwencja okaŜe się nieskuteczna zostaną podjęte inne 
działania.        
- Radnemu Zdzisławowi DomŜalskiego w sprawie poszerzenia przepustu odpowiedział, Ŝe 
zadanie zostało wykonane przez ZUK w Mszanowie za kwotę 650 zł netto.  
- Radnemu Zbigniewowi Wiśniewskiemu w sprawie zebrania korzeni i innych zanieczyszczeń 
z poboczy remontowanych dróg gminnych odpowiedział, Ŝe zadanie zlecono do realizacji 
inspektorowi ds. dróg. Z uwagi na ograniczone moŜliwości finansowe pobocza 
remontowanych dróg będą oczyszczane w ramach prac społecznie-uŜytecznych lub przez 
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osoby, którym sąd zasądził prace społeczne.  
- Radny wnioskował takŜe o zorganizowanie spotkania z Dyrektorem Powiatowego Zarządu 
Dróg i Starostą Powiatu w sprawie dokończenia budowy chodnika we wsi Nawra, Wójt 
odpowiedział, Ŝe uznając za zasadne zbudowanie brakującego fragmentu chodnika przy 
drodze powiatowej w miejscowości Nawra, tak by zachowana została jego ciągłość, w lutym 
br. wystosowano pismo do Starosty i Dyrektora PZD w sprawie między innymi moŜliwości 
realizacji tej inwestycji. Uzyskano odpowiedź, Ŝe powiat uwzględni realizację tej inwestycji w 
przyszłości. W związku z tym na etapie projektowania budŜetów powiatu na rok 2012 
ponownie zostanie skierowany wniosek w tej sprawie i poczynione zostaną wszelkie starania, 
aby w przyszłym roku ta inwestycja była realizowana. 
Radny zapytał, równieŜ czy w ostatnim czasie Gmina przejęła drogę w Pacółtowie, która nie 
ma Ŝadnego zjazdu, ani nie łączy się z drogą powiatową lub gminną, Wójt odpowiedział, Ŝe  
w 2011 r. Gmina przejęła na własność tylko jedną drogę w Pacółtowie (dz. 56/7), która to ma 
bezpośredni zjazd na drogę wojewódzką nr 538. 
- Radnej Halinie Sieńskiej w sprawie przeglądu, uporządkowania i doprowadzenia do 
przejezdności drogi poŜarowej do Drwęcy przy ulicy Parkowej w Mszanowie odpowiedział, Ŝe  
Ulica Parkowa jest zwykłą drogą gminną i nie ma statusu drogi poŜarowej. Z opinii 
Komendanta Gminnego Ochrony PrzeciwpoŜarowej wynika, Ŝe nie ma potrzeby w tym 
miejscu wytyczania do celów przeciwpoŜarowych drogi i tworzenia punktu czerpania wody.  
- Radnej BoŜenie Hoppe w sprawie naprawy fragmentu zapadniętego chodnika w 
Gwiździnach, vis a vis boiska piłkarskiego odpowiedział, Ŝe zadanie zostało wykonane przez 
osobę zatrudnioną w ramach prac społecznie-uŜytecznych.  
- Sołtysowi Markowi Miecznikowskiemu zgłosił problem złej jakości wody u jednego z 
odbiorców sieci wodociągowej w miejscowości Chrośle odpowiedział, Ŝe  Prezes ZUK w 
Mszanowie po rozpoznaniu problemu stwierdził, Ŝe przedmiotowy przypadek dotyczy 
ostatniego odbiorcy sieci, która dawno nie była płukana z powodu awarii hydrantu. Awaria 
hydrantu i problem złej jakości wody zostaną usunięte w terminie do 15 lipca br. 
- Radnej Barbarze Grzywacz w sprawie wykonania przeglądu kominów w dawnym budynku 
posterunku w Jamielniku.  Wójt odpowiedział, Ŝe najemca został zobligowany do 
udostępnienia strychu. Dzięki temu przegląd przewodów kominowych został wykonany w 
dniu 25 czerwca br. TakŜe tego dnia rzeczoznawca dokończył pomiaru strychu stanowiącego 
część wspólną budynku po to, by dokonać wyceny sześciu lokali przygotowanych do 
sprzedaŜy.  
- Radnemu Michałowi Szwechowiczowi w sprawie zabezpieczenia chodnika nad rzeką Wel w 
sąsiedztwie wjazdu do młyna Wójt odpowiedział, Ŝe siatka zabezpieczająca została 
zamontowana przez firmę Droma z Bratiana za cenę 1079 zł. brutto.  
Radny złoŜył takŜe wniosek o zakup siatki na boisko Orlik w celu poprawy funkcjonalności 
kortu tenisowego. Wójt odpowiedział, Ŝe zebrano dwie oferty na kwotę 5 i 7 tys. zł. Z uwagi 
na wysoką cenę odstąpiono od zakupu siatki w tym roku.  
- Radnemu Zbigniewowi Wiśniewskiemu w sprawie przedstawienia raportu z działalności 
Gminnej Spółki Wodnej odpowiedział, Ŝe sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki 
Wodnej zostanie zaprezentowane na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, która ma się odbyć w 
pierwszej dekadzie lipca br. 
 
Odpowiedzi na zapytania złoŜone na dzisiejszej Sesji: 
 
- radny Roman Biegajski zapytał, w jakim celu Gmina miałaby przejąć jezioro w Kuligach. 
Wójt odpowiedział, Ŝe od kilku lat mieszkańcy Tylic w szczególności Ochotnicza StraŜ 
PoŜarna zabiega o to, aby jezioro zostało przejęte w administrację OSP wspólnie w 
partnerstwie z OSP Kuligi. Polski Związek Wędkarski Oddział w Nowym Mieście zarządza 
prawie wszystkimi jeziorami w Gminie, wygrali przetarg. Na wniosek Ochotniczej StraŜy 
PoŜarnej w Tylicach, Wójt wystąpił z wnioskiem do Prezesa Koła PZW w Nowym Mieście 
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Lubawskim o dobrowolne przekazanie Gminie w administrację tego jeziora. Ze względu na 
poniesione nakłady inwestycyjne Prezes odmówił zgody. W odpowiedzi Pan Wójt poprosił o 
50% bonifikatę dla mieszkańców Tylic.  
- radnemu Stefanowi Ławickiemu w sprawie ustawienia znaku drogowego na końcu ul. 
Kościelnej przy skrzyŜowaniu z ul. Ogrodową odpowiedział, Ŝe wniosek jest zasadny i Wójt 
zleci do realizacji w bieŜącym roku. 
- radnemu Przemysławowi Kotewiczowi w sprawie ustawienia znaku przy drodze powiatowej 
na skrzyŜowaniu z drogą na Tabory w okolicach kościoła w Radomnie odpowiedział, Ŝe ze 
względu na wyczerpanie środków na ten cel, realizacja zadania w 2011 roku będzie 
niemoŜliwa. Wniosek zostanie zapisany na liście zadań do realizacji w przyszłym roku.  
Wójt zleci rozpoznanie sytuacji co do zasadności ustawienia w tym miejscu znaku. 
- radna Mirosława Granica pytała o wyniki negocjacji z władzami Nowego Miasta 
Lubawskiego w sprawie stawki za ścieki odprowadzane do oczyszczalni w Nowym Mieście. 
Negocjacje zakończyły się tym, Ŝe niestety obowiązuje stawka, którą uchwaliła Rada Miasta  
plus koszty, które ponosi Gmina, co dało stawkę, którą Rada uchwaliła. Nie udało się 
wynegocjować korzystniejszej stawki, ale padły deklaracje, Ŝe w przyszłym roku Burmistrz 
wspólnie  z Prezesem MZK postarają się obniŜyć taryfę nowomiejską oraz, Ŝe nie wykluczają 
moŜliwości przejęcia w administrację sieci. Wtedy obowiązywałaby jednolita stawka za ścieki 
odprowadzane do oczyszczalni w Nowym Mieście Lubawskim.  
- radnej Mirosławie Granicy w sprawie świetlicy w Nawrze, Wójt odpowiedział, Ŝe nie planuje 
się budowy świetlicy w Nawrze. śadne działania formalne w tym kierunku nie zostały podjęte. 
W ramach małych projektów, został napisany wniosek pod hasłem „Turniej” Szachowy” i w 
ramach projektu planuje się budowę toalet w tej świetlicy. Wartość projektu do 25 tys. zł. i 
część wkładu wnosi Gmina.  
- w sprawie wyniku rozmów z Panem Lotek, który zarządza gospodarstwem w Bagnie, Wójt 
odpowiedział, Ŝe prosił o usunięcie słupów ogrodzeniowych w szczególności na działce na 
samym wjeździe do centrum wsi, to wyeksponowane miejsce i psuje estetykę wsi. Nie ma 
moŜliwości spowodowania, aby zmusić do wymiany tego ogrodzenia. Udało się dzięki Pani 
sołtys z Bagna rozpocząć korzystną dla Gminy transakcję zamiany gruntów. Chodzi o grunty, 
na których usytuowana jest kapliczka, ich właścicielem jest Pan Lotek i drogę przechodzącą 
przez jego grunty, a zbędną dla mieszkańców. Działania w kierunku zmiany zostaną podjęte.  
- wniosek radnego Michała Szwechowicza o ograniczenie prędkości na ul. OkręŜnej 
przekazał inspektorowi ds. dróg w celu zbadania zasadności wniosku. Realizacja do planu na 
przyszły rok.  
- wniosek w sprawie częstszego patrolowania okolicy Orlika, Wójt zgłosił do dzielnicowego.  
- sprawa budowy chodnika po dawnym torowisku. W pierwszej kolejności Wójt poinformował 
o podjętych działaniach dotyczących budowy chodnika przy drodze krajowej, Po wizycie u 
Dyrektora Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad w Olsztynie, wystąpił z wnioskiem 
do Generalnej Dyrekcji w Warszawie o realizację tej inwestycji. Przygotowane zostało bardzo 
precyzyjne pismo. Generalna Dyrekcja odpisała, Ŝe Oddział w Olsztynie nigdy nie 
występował z wnioskiem oraz, Ŝe taka moŜliwość nastąpi jesienią bieŜącego roku.  
W tej sytuacji Wójt przystąpi do rozmów z radą sołecką w Bratianie w sprawie wykorzystania 
funduszu sołeckiego na wykonanie dokumentacji na budowę chodnika po torowisku. Problem 
ten jest w centrum zainteresowań mieszkańców. Wójt zamierza dalej naciskać Generalną 
Dyrekcję w kierunku budowy chodnika, a niezaleŜnie podejmie działania zmierzające do 
budowy chodnika na ternie po torowisku.  
- sołtys Roman Sienkowski wnioskował o ograniczenie prędkości na drodze krajowej w 
okolicach skrzyŜowania z drogą gminną na Dolny Bratian, Wójt zleci do rozpoznania 
zasadność wniosku.  
- sołtys Ireneusz Dąbrowski wnioskował o ustawienie znaku ”zakazu zatrzymywania się”  
przy blokach w Gwiździnach, ten wniosek jest zasadny, ewentualna realizacja zostanie 
wpisana do planu na rok 2012. 
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- sołtys wsi Nowy Dwór wnioskował  o wymianę tablicy z nazwą miejscowości z „Nowy 
Dwór”, na „Nowy Dwór Bratiański”. Wójt zlecił do planu na rok 2012. 
- radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował o zbieranie kamieni i gałęzi przy remontowanych 
odcinkach dróg, Wójt udzielił odpowiedzi, Ŝe przekazał do realizacji. Działania będą 
podejmowane.   
- w sprawie projektu na budowę drogi Nawra-Ustronie, projekt został opracowany, w tej chwili 
uzyskiwane jest pozwolenie na budowę. W ciągu 2 lat gmina powinna znaleźć środki na 
realizację. 
 
Radny Wiśniewski zapytał jakie są realne szanse budowy. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe projekt został opracowany. Środki w budŜecie były zaplanowane na 
wykonanie dokumentacji, zapłaciliśmy drugą ratę, rozliczyliśmy się z wykonawcą. To było 
zaplanowane i zostało wykonane. Teraz trzeba znaleźć środki na utwardzenie drogi, jak 
przewiduje projekt.  
- kolejne zapytanie dotyczyło wniosku do Wojewody o ogłoszenie klęski suszy.  Wójt poprosił 
Przewodniczącego Komisji Rolnictwa o przedstawienie uchwały Komisji. Pismo jest w trakcie 
przygotowywania. W dniu jutrzejszym wniosek zostanie wysłane. 
 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Wiśniewski odczytał treść uchwały. Uchwała Komisji 
stanowi załącznik nr 18. 
 
Dalej Wójt kontynuował odpowiedzi na zapytania i wnioski: 
- na zapytanie radnej BoŜeny Hoppe w sprawie rozmów z Gminę Kurzętnik dotyczących 
budowy drogi Gwiździny – Krzemieniewo, Wójt odpowiedział, Ŝe zostało zawarte 
porozumienie w sprawie wspólnego wykonania projektu, na ten cel zostały zarezerwowane 
pieniądze w budŜecie. Projekt zostanie wykonany w bieŜącym roku.  
- Pani Melania Sarnowska-Dembek wnioskowała o przycięcie gałęzi wzdłuŜ drogi 
wojewódzkiej. Wójt zleci wykonanie zadania insp. ds. dróg.  
- w sprawie naprawy lub wymiany lustra w Pacółtowie przy tablicy ogłoszeń Wójt zleci do 
rozpoznania i podejmie stosowne działania.  
- sołtys wsi Radomno wnioskował o naprawę chodnika po połoŜeniu światłowodu, Wójt 
rozpozna sytuację, czy moŜna w ramach gwarancji.  
- w sprawie poprawy widoczności przy moście w Mszanowie poprzez przycięcie gałęzi, Wójt 
zlecił do realizacji.  
 - w sprawie naprawy wady kanalizacji w świetlicy w Chroślu, jak wyjaśnił sołtys był to 
przypadek incydentalny, jeŜeli będzie powtarzał się, Wójt spróbuje zaradzić sytuacji.  
- sołtys wsi Bagno wnioskowała o dokonanie przeglądu placów zabaw, Wójt rozezna, kto 
moŜe dokonać przeglądu i koszty. 
- sołtys z Chrośla wspomniał, Ŝe wykonawca ma problemy z Gminą, Wójt zaprzeczył i 
stwierdził, Ŝe wykonawca ma problemy z własną organizacją, miał przedstawić dokumenty, 
aby Gmina mogła dokonać wypłaty za usługę. Tego nie uczynił.  
- w sprawie  odszkodowania za słupy energetyczne, Wójt odpowiedział, Ŝe są to prywatne 
sprawy właścicieli gruntów.  Poinformował, Ŝe nigdy nie udzielił rekomendacji dla firmy, która 
oferuje pomoc w uzyskaniu odszkodowania. Na co podobno powołuje się ta firma na 
spotkaniach.  
- w sprawie remontu przepustu przy posesji p.Smyki w Gwiździnach, sprawa jest znana, 
zadanie moŜe być zrealizowane w przyszłym roku. 
- w sprawie gruntów o powierzchni 1,3 ha w Gwiździnach, o których wspomniał radny 
DomŜalski, Wójt rozpozna sytuację i podejmie działania. 
Wójt poinformował, Ŝe z Urzędu odchodzi na własną prośbę Pan Wojciech Umiński, 
przechodzi do pracy w Starostwie. Jego obowiązki przejmie Pani Beata Widźgowska.  
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Kierownik GOPS poinformowała: 
- o terminie badań mammograficznych w Nowym Mieście Lubawskim, 
- o terminach i moŜliwości skorzystania z porad w punkcie konsultacyjnym dla osób 
uzaleŜnionych i współuzaleŜnionych od alkoholu i dla ofiar przemocy domowej działającym 
przy Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej, 
- o moŜliwości z bezpłatnego skorzystania z usług biura porad prawnych i obywatelskich w 
Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Wodnej. 
 
Sołtys wsi Nowy Dwór zapytał czy moŜna wynająć świetlicę firmie, która oferuje pomoc w 
uzyskaniu odszkodowań za słupy energetyczne na spotkania. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe świetlicą dysponuje sołtys i nie trzeba pytać Wójta. 
  
Radny Stefan Ławicki wnioskował, aby radny otrzymywał kserokopię pisma, które jest 
wysyłane do innej instytucji w sprawie realizacji zgłoszonego przez niego wniosku, równieŜ 
kserokopie odpowiedzi. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe przekaŜe radnym z Bratiana ksero pism dot. budowy chodnika oraz[ 
uporządkowania zakola rzeki Wel. Wójt przyjął wniosek do realizacji.  
Wójt podziękował urzędnikom za sprawną pracę.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował, aby na najbliŜszym posiedzeniu Komisji Rolnictwa 
radca prawny odpowiedział, czy moŜliwe jest wprowadzenie obowiązku, aby podmioty 
prowadzące skup płodów rolnych na terenie Gminy rejestrowały w Urzędzie swoją 
działalność.  
Radny wspomniał o świetlicy w Nawrze, jako jedynej w najgorszym stanie w Gminie. 
Właściwie to nie jest świetlica, bo wieś dysponuje tylko jedną klasą w byłej szkole. Dlatego 
pomysł budowy prostego pawilonu na pewno jest tańszy i o to z nowym sołtysem będą 
zabiegać. Dzisiaj na Sesji pojawiła się kolejna duŜa inwestycja remont świetlicy w Nowym 
dworze, a w ciągu ostatnich 10 lat ta świetlica była remontowana.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe złoŜone zostały projekty w ramach małych projektów, czyli do 25 tys. 
zł. W toku prac okazało się, Ŝe ta kwota jest zbyt mała na remont świetlicy w Nowym Dworze 
i postanowiliśmy złoŜyć wniosek tam, gdzie dofinansowanie jest duŜo większe, czyli do 
PROW. Ta inwestycja nie jest duŜa. Była propozycja mieszkańców, aby pobudować łącznik 
pomiędzy remizą, a świetlicą, ale zrezygnowaliśmy. Świetlica w Nowym Dworze i Pustakach 
są w najgorszym stanie technicznym, zwłaszcza konstrukcje dachowe. Inwestycja w 
Pustkach jest na liście rezerwowej. W przeciwnym wypadku Gmina będzie musiała w całości 
ponieść koszty.  Modernizacja i remont świetlicy w Nowym Dworze obejmuje ściany, dach i 
sufit oraz urządzenie toalet.  Zakres remontu jest odpowiedni biorąc pod uwagę liczbę 
mieszkańców tej wsi. DuŜa świetlica jest w Chroślu. Gmina nigdy nie składała wniosków na 
małe projekty, m.in. remont świetlicy w Nawrze, ale nikt nie zaprzepaszcza idei budowy 
nowego pawilonu. Projekty zostały zaakceptowane przez Lokalną Grypę Działania, podlegają 
jeszcze weryfikacji przez Urząd Marszałkowski.  
W sprawie posiedzenia Komisji Rolnictwa Wójt odpowiedział, Ŝe radca będzie uczestniczył. 
W sprawie uruchomienia mechanizmów obronnych przed nierzetelnymi praktykami skupu 
Ŝywca, po rozmowie z radcą Wójt poinformował, Ŝe nie ma takich moŜliwości.  
 
Radny Wiśniewski wyjaśnił, Ŝe chodzi o to, aby na telefoniczną prośbę zainteresowanego 
rolnika, pracownik Urzędu miał moŜliwość sprawdzenia w rejestrze dłuŜników, czy osoba, 
która skupuje nie jest juŜ na liście dłuŜników i udzielił odpowiedzi. 
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Radny Roman Brzeski zapytał, czy protest w sprawie zaniechania budowy obwodnicy ma 
sens, jeŜeli osoba odwołująca się od decyzji nie wycofała odwołania.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe pozytywnych skutków rozmowy nie było. Rozmowę przeprowadziła 
równieŜ pani Starosta wspólnie z Burmistrzem i równieŜ z negatywnym skutkiem. Aktualnie 
czekamy na decyzję środowiskową, która jest juŜ u Generalnego Dyrektor Ochrony 
Środowiska w Warszawie. JeŜeli do 15 lipca decyzja będzie pozytywna, to jest jeszcze 
szansa na realizację budowy obwodnicy. JeŜeli decyzja będzie negatywna, to nie będzie 
moŜliwości budowy w tym okresie budŜetowania unijnego, a dopiero w latach 2014-2020, o 
ile będą środki na drogi. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe Gmina przystępuje do opracowania zmian Statutu 
Gminy i w związku z tym zapytał, czy Rada wyraŜa wolę powołania takiej komisji, lub radni 
czy kaŜdy mieszkaniec moŜe zgłosić wnioski do statutu bezpośrednio do Urzędu.  
 
Sekretarz wyjaśniła powody, dla których przystępuje się do zmiany Statutu.  
 
Rada zdecydowała o nie powoływaniu komisji ds. zmian Statutu Gminy. 
  
   
Ad 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął X sesję Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
sekretarz obrad                                                                Przewodniczący Rady Gminy  
Andrzej Pieńczewski                                                                Roman Biegajski 


